
P r o t o k ó ł
15. posiedzenia, 3 sesyi VII peryodu Sejmu galicyjskiego 

z dnia 31 stycznia 1898 r.

Początek  o godzinie 10-tej m inut 45. 
przed południem.

Przew o d n iczący : M arszałek  krajowy 
J .  E . S tan is ław  hr. Badeni.

S e k re ta r z e : M odest Karatnicki,  S tan i
sław  Niezabitowski, Andrzej Potocki, M ie
czysław Urbański.

Obecnych posłów 98.

Ze strony c. k. Rządu : c. k. Radca 
d w o iu  W łodzim ierz  hr. Łoś.

M arszałek  konstatu je  dosta teczną  ilość 
posłów i o tw iera  posiedzenie.

M arszałek  oznajmia, iż protokół trzy
nastego posiedzenia uw aża  za przyjęty, gdyż 
nie wniesiono przeciw niemu żadnych z a 
rzutów ; p rotokół czternastego posiedzenia 
złożony je s t  w b iu rze  m arszałkow skiem  do 
przejrzenia .

Sek re ta rz  p. S tan is ław  Niezabitowski 
odczytuje spis petycyj wniesionych po dzień 
31. grudnia  1898 roku, które  przekazano 
następującym  k o m isy o m :

Komisyi administracyjnej Ls. 1342, 1349, 
1355, 1356.

Komisyi kom asacyjnej Ls. 1343.

Komisyi gospodarstw a kraj.  Ls. 1345 
1357, 1358, 1359, 1360, 1370, 1371.

Komisyi szkolnej Ls. 1346, 1347, 1348, 
1372, 1.373, 1374, 1375, 1376, 1377, 1379,
1380, 1381, 1383, 1386, 1387, 1389, 1397,

Komisyi budżetowej Ls. 1350, 1351, 
1361, 1362, 1363, 1864, 1365, 1366, 1357,
1368, 1369, 1382, 1384, 1385, 1388, 1390,
1391, 1392, 1393, 1394.

K o m is j i  petycyjnoj Ls. 1378, 1396.

Komisyi drogowej Ls. 1395.

Komisyi przemysłowej Ls. 1399.

Po odczytaniu petycyi Ls. 1348, gm. 
Terpiłowki o zniżenie prestacy i szkolnej, 
p rzem aw ia  p. Ostapczuk, popiorając tę pe- 
tycyę.

Po  odczytaniu petycyi Ls. 131" gm. 
Królowa ruska  o zasiłek na budowę drogi 
gminnej, przem aw ia  p. Klem ensiewicz, po
pierając tę petycyę i wnosi przekazanie  jej 
W ydzia łow i krajow em u jak o  komisyi.

Izba  uchw ala  ten wniosek bez roz
prawy.

Marszałek oznajmia, iż w odpowiedzi 
na telegram, który wysła! z polecenia  Sejm u
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do Jego  Em inencyi kardynała  Rampolli 
z wyrazem  hołdu i czci dla Ojca świętego, 
o trzym ał wczoraj telagram. M arszałek  w zy
w a  sek re ta rza  do odczytania telegramu. ;

S ek re ta rz  p. Andrzej Potocki odczy-1 
tu je  następujący te leg ram :

Po pierwszych słowach wszyscy p o 
w s ta ją  z swych miejsc.

Illmo coiniti S tanislao Badeni regni Ga- 
liciae m arescalco  L em berg  Galicia Austria.

Gratulationes ob sexagesim um  sacer- 
dotii  an n u m  faliciter im pletum  ac filialis 
<łevotionis sensa, quae  nom ina c m u m  regni 
G a lic iae  Tibi placuit exprimere, laeto gra- 
toque anim o accep ta t  B eatiss im us pater, 
qu i ideo Tibi, cunctisque, quorum  sensa 
in te rp re ta tu s  es, gratias agit et apostolicam 
benedic tionem  peram an te r  im peritu r .

M. Card. Rampolla.

M arszałek  sądzi, że będzie t łumaczem 
u czu ć  Wys. Izby, jeżeli da wyraz głębo
kiej wdzięczności za  ten ak t łaski Ojca 
Świętego.

Iz b a  przyjmuje to oświadczenie  okla
skam i.

P rzem aw ia  pod względem formalnym 
p. Czartoryski, aby petycye Ls. 333, 185, 
684, 685, 1210 i 1256, przydzielone komi- 
syi szkolnej, przekazać  komisyi budżetowej.

Izb a  uchw ala  bez rozprawy ten  w nio
sek.

Izb a  przystępuje  do porządku  dzien
nego , którego p ierw szym  punktem  jes t :

P ierw sze  czytanie  wniosku posła  Krzy- 
sztofow icza w spraw ie  dostawy mięsa dla 
c i k. garn izonu we Lwowie.

P rzem aw ia  p. Krzysztofowicz, u zasa 
d n ia jąc  swój wniosek, a pod względem tor- 
m alnym  wnosi przekazanie  tego wniosku 
komisyi gospodars tw a  krajowego.

Izb a  uchw ala  bez rozprawy powyższy 
lform any wniosek.

N a s tę p u je :

Pierwsze czytanie wniosku p. Potoczka 
; o wprowadzenie  w życie ustaw y o sądacn 
| rozjemczych.

P . Potoczek prostuje błędy drukarskie , 
a  mianowicie w wierszu 8. i 9. zam ias t  
„r. b. m arca  1895", m a być „26. m arca  
1875“, następnie  we wniosku wiersz 2. z a 
miast „1885“ , ma być „1875“ , oraz w w ier
szu 9. z am ias t  „1885“, m a  być „1875“ . 
Po tern sprostowaniu  p rzem aw ia  p. Poto
czek, uzasadniając  swój wniosek, a  pod 
względem formalnym wnosi p rzekazanie  
tego wniosku komisyi gminnej.

I z b a  uchw ala  bez rozpraw y powyższy 
wniosek formalny.

N a s tę p u je :

Spraw ozdanie  Wydziału kraj. o udzie
leniu Radzie powiatowej w Kolbuszowej 
koncesyi do pobierania  op ła t m ytniczych 
na  drodze powiatowej K olbuszow a-Sokolów .

Z powodu nieobecności spraw ozdaw cy 
p. Cbam ca w Izbie, M arszałek  u su w a  na 
razie ten  punkt z porządku  dziennego.

N a s tę p u je :

Sprawozdanie komisyi solnej o czyn
nościach W ydziału krajowego w zakresie 
sprzedaży soli.

Spraw ozdaw ca p. Merunowicz, uw ol
niony na wniosek sek re ta rza  p. S tan is ław a 
Niezabitowskiego od czytania spraw ozdan ia  
odczytuje następujący wniosek  k o m is y i :

Wysoki Sejm raczy u ch w alić :

I. Sejm przyjmuje do wiadomości sp ra 
wozdanie W ydzia łu  krajowego o sprzedaży 
soli pod jego zarządem.

II .  Sejm  wzywa c. k. Rząd, ażeby z a 
m ierzoną zm ianę formy topki soli w arzonki 
o ile możności przyspieszył.

I I I .  Sejm wzywa c. k Rząa, aby o d 
stąpił Wydziałowi kra jow em u w 15 z a 
chodnich powiatach, w których sp rzeda
w an ą  je s t  sol kam ienna, u rządzone  przez
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adm inistracyę c. k. kolei państw ow ych na 
n iek tórych  s tacyaeh kolejowych magazyny 
solne, tudzież, aby oddał do dyspozycyi 
W ydzia łu  krajowego na  magazyny solne o d 
powiednie miejsca na tych stacyaeh, na  k tó
rych one dotąd nie są  urządzone, a gdzie 
są  potrzebne.

IV. Sejm wzywa c. k. Rząd, aby na 
s tacyaeh kolejowych we wschodniej części 
kraju, gdzie to tylko możliwem będzie, wy
dzierżaw iał W ydziałow i krajow em u odpo
wiednie miejsca na  urządzenie  składów soli 
bydlęcej.

V. Sejm wzywa c. k. Rząd, aby celem 
rozpow szechnien ia  w kraju  naszym uży
wania  kainitu, poparł wszelkie usiłowania 
W ydzia łu  krajowego w tym kierunku, 
a  zwłaszcza  ażeby zezwolił jak  najrychlej 
na  u trzym yw anie  kainitu  w jednym  lokalu 
z innymi gatunkam i soli.

W rozpraw ie ogólnej nikt głosu nie 
żąda, Izba  przystępuje więc do rozprawy 
szczegółowej i uchw ala  bez rozprawy punkt
I. wniosku komisyi.

Do punk tu  II .  p rzem aw ia  p. Trzecieski 
i wnosi, aby do tego p u nk tu  dodać n a  końcu 
s łow a: „pozostawiając w  każdym razie  n a 
dal na topkach  znak dawny „półtrzecia  
krzyża".

P zemawia członek W ydziału  krajowego 
p. Romanowicz.

Izba  popiera popraw kę p. Trzecieskiego.

Po  zamknięciu rozprawy przem aw ia 
p spraw ozdaw ca, godząc się na  popraw kę 
p. Trzecieskiego.

Izb a  uchw ala  punk t II. wniosku kom i
syi z poprawką p. Trzecieskiego.

Następnie  uchw ala  Izb a  punkty III, 
IV. i V. wniosku komisyi bez rozprawy, 
g łosując nad  każdym  z tych punktów  od
dzielnie.

Izb a  p ow raca  do punktu  l IR g o  po
r z ą d k u  dziennego, którym je s t :

Spraw ozdanie  W ydziału krajow ego 
o udzieleniu Radzie powiatowej w K o lbu 
szowej koncesyi do pobierania  op ła t  m yt-  
niczych na  drodze powiatowej Kolbuszo- 
wa-Sokołów.

Spraw ozdaw ca p. Chamiec odczytuje 
spraw ozdanie  W ydzia łu  krajowego, zakoń
czone projektem następującej uchwały :

U c h w a ł a
o udzieleniu Radzie powiatowej w K olbuszo
wej koncesyi do pobierania  opłat mytniczych 
na drodze powiatowej K olbuszowa-Sokołów.

Art. I.

Radzie powiatowej w Kolbuszowej n a 
daje się na  lat pięć od wejścia w w ykona
nie tej uchwały prawo do pobierania  myta 
na drodze powiatowej Kolbuszowa - Soko
łów pod w arunkiem  utrzym yw ania  przed
miotu omyconego k o sz tem  funduszu pow ia
towego w dobrym  stanie, z zas trzeżeniem  
zastosowania  postanowień zaw artych w §§. 
14 i 85 ustęp. 3. ustaw y drogowej z 5. li- 
pca 1897. Dz. u. kr. Nr. 43.

Art. II.

Opłatę m yta pobierać należy przy trzech 
zaporach według tegoż samego wymiaru, 
mianowicie:

a) od każdej sztuki bydła pociągowego 
w zaprzęgu dw a (2) c e n ty ;

b) od każdej sztuk i byd ła  pociągowego 
nie w zaprzęgu, od bydła pędzonego cięż
kiego i koni wierzchowych jed en  fi), cent;

c) od każdej sztuki bydła  pędzonego 
drobnego pół ( ‘/2) c e n t a ;

Konie, woły, krowy, muły, osły n a le 
żą do bydła ciężkiego, zaś cielęta, źrebięta, 
owce, kozy i świnie do drobnego.

Od bydła  niesionego lub wiezionego 
wozem, nie opłaca  się żadnej należytości.

Zwierzęta  k tó re  ssą  i przy m atkach  
idą, są wolne od wszelkiej opłaty mytni- 
czej.
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Z dniem wejścia w wykonanie n iniej
szej uchwały traci moc obowiązującą kon- 
cesya z dnia 14. kwietnia 1894. Dz. u. kr. 
Nr. -35, k tó rą  nadane  było Radzie pow iato
wej w Kolbuszowej prawo do poboru m yta 
na  drodze powiatowej Kolbuszowa-Sokołów.

Art. I I I .

P rzy  poborze myta mają być zacho
w ane ogólne przepisy o uwolnieniu od op ła 
ty mytniczej i o zniżeniu tejże

W  rozpraw ie  ogólnej nikt głosu nie żą
da, Izba  przystępuje więc do rozpraw y 
szczegółowej.

Sekre tarz  p. Andrzej Potocki wnosi 
przyjęcie całego projektu uchwały en bloc.

Izba  uchw ala przyjęcie projektu uchw a
ły en bloc, a  nas tępn ie  w oddzielnem glo
sowaniu uchwala cały projekt uchw ały  en 
bloc.

Uchwaliwszy następnie  na wniosek se 
k re ta rza  p. A ndrzeja  Potockiego p rz y s tą 
pić do trzeciego czytania projektu powyż
szej ustawy w trzeciem czytaniu bez czyta
nia, uchwala Izba  cały projekt powyższej 
ustawy w trzeciem czytaniu bez czytania.

Następuje  :

Spraw ozdanie  komisyi gospodarstwa 
krajowego o krajow ych wolnych składach 
publicznych dla zboża, sp iry tusu  i tow arów  
we Lwowie i w Krakowie.

Spraw ozdaw ca p. Krzysztofowicz, uwol
niony na  wniosek sekre tarza  p. A ndrzeja  
Potockiego od czytania spraw ozdan ia ,  od 
czytuje następujący wniosek k o m isy i :

Wysoki Sejm raczy uchw alić :

Sejm  przyjmuje sprawozdanie  W ydzia łu  
krajowego o krajow ych wolnych składach 
publicznych dla zboża, sp iry tusu  i tow arów  
we L w ow ie  i K rakow ie do wiadomości.

Izba  uchw ala  powyższy wniosek bez 
rozprawy.

N a s tę p u je :

Spraw ozdanie  komisyi szkolnej o s ta 
nie szkół średnich galicyjskich w roku 
szkolnym 1896/97.

Spraw ozdaw ca  członek Sejmu rek tor 
Knapiński uwolniony na wniosek sekreta
rza  p. Andrzeja Potocuiego odczytania 
sprawozdania, odczytuje następujący w n io 
sek k o m is y i :

W ysoki Sejm raczy u c h w a l ić !

I. Sprawozdanie c. k. Rady szkolnej 
krajowej o szkołach średnich w roku 1896/7 
Sejm przyjmuje do wiadomości, podnosząc 
okoliczność, że c. k. Rząd, względnie Rada 
szkolna krajowa uczyniła zadość rezolu- 
cyom poprzedniej sesyi sejmowej, odnoszą
cym się do założenia  nowych szkół rea l
nych i gimnazyów.

II. W zywa się c. k. R z ą d ,  względnie 
Radę szkolną krajową, ażeby, postępując  
dalej w tymże kierunku, przystąpiła  prze-  
dewszysikiem do założenia nowej szkoły 
realnej, oraz do założenia  g im n azy u m , 
któreby zapobiegło przepełnieniu gimnazyów 
w R zeszow ie i T a rnow ie ;  nadto, aby p rzy 
stąpiła  do przekształcenia  istniejących we 
Lwowie i w K rakow ie zakładów filialnych, 
na sam oistne gimnazya.

I I I .  W zyw a się c k. Rząd, any celem 
powiększenia liczby słuchaczów un iw ersy
teckich na wydziale filozoficznym, wzglę
dnie kandydatów  do stanu nauczycielskiego, 
p rzeznaczył wydatną kwotę na s typendya 
dla takich k andyda tów ; z a razem  upoważnia 
się W ydzia ł  krajowy do w staw ienia  w bu
dżet roku 1899 odpowiedniej kwoty na 
stypendya, których rozdaw nictw o porucza 
się Radzie szkolnej krajowej.

IV. W zywa się ponownie c. k. R ząd ,  
ażeby w szkołach średnich uczynił naukę 
historyi kraju rodzinnego przedm iotem  o b o 
wiązkowym.

M arszałek  o tw iera  rozprawę ogólną.

Przem aw ia  p. Zajączkowski i wnosi 
następujące  rezolucye dodatkowe.
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V. W zywa się c. k. Rząd, ażeby p rzy 
spieszył budowę pawilonu dla klas rów no
rzędnych ruskich przy c. k. g imnazyum 
w Kołomyi.

VI. W zyw a się c. k. Rząd, aby popie
ra ł  usiłow ania  do w ykształcenia  docentów 
z ruskim  językiem w ykładowym  dla po
jedynczych przedmiotów wydziału filozofi
cznego lwowskiej w szech n icy , udzielając 
w tym celu naukow e s typendya odpowie
dnim kandydatom.

Przem aw ia  p. Bernadzikowski i wnosi 
następujące  dodatkowe rezolucye:

1. W zyw a się c. k. Rząd, aby przy nie- 
zbędnem  powiększeniu liczby gimnazyów 
w naszym kra ju  miał na  względzie te miej
scowości, których mieszkańcy tylko z wielką 
ofiarnością , mogą swoje dzieci posyłać do 
odległego gimnazyum.

2. W zyw a się c. k. Rząd, aby  zwrócił 
baczniejszą uwagę n a  poprawę s tosunków  
hygienicznycb, panujących  obecnie w zn a 
cznej liczbie naszych szkół średnich, czy to 
przez odpowiedniejszy  dobór ubikacyi, czy 
też usunięcie nadmiernego przepełnienia po
szczególnych klas.

P rzem aw ia  p. Wójcik i wnosi następu 
ją c ą  dodatkow ą rezolucyę.

W zywa się c. k. Rząd, względnie c. k. 
Radę szkolną k ra jo w ą ,  o zniesienie m u n 
durków w szkołach średnich, gdyż one u t ru 
dniają  uboższym  przystęp do tych zakładów 
naukowych.

Nadto wnosi p. Wójcik, ażeby zam ias t 
pu nk tu  IV. wniosku kom isy i ,  przyjęto n a 
stępujący w n io s e k :

IV. Wzywa się ponownie c. k. R z ą d , 
żeby w szkołach średnich, uczynił naukę 
historyi Polskiej względnie dziejów ojczy
stych, przedm iotem  obowiązkowym.

P rzem aw ia  p. Rotter.

P rzem aw .a  p. T a rn o w sk i  Stanisław.

P rzem aw ia  p. Soleski.

P rzem aw ia  p. Czartoryski.

P rzem ew ia  p. Wójcik i cofa swój drugi 
wniosek co do nauki historyi polskiej.

P rzem aw ia  p. Bobrzyński.

P rzem aw ia  p. Rotter.

P rzem aw ia  p. Jo rdan .

P rzem aw ia  p. Czartoryski.

P rzem aw ia  p. Bobrzyński.

P o  zamknięciu rozprawy przem aw ia  p. 
spraw ozdaw ca ks. rek to r Knapiński.

M arszałek oznajmia, iż wobec spóźnio 
nej pory i wątpliwego kompletu m a z a m ia r  
zam knąć  posiedzen ie ,  oraz wzywa sekre
ta rza  do odczytania wniesionej in te rp e lac j i .

Sekre tarz  p. Urbański, odczytuje n as tę 
pującą  in te rp e lac ję  do c. k. K om isarza  r z ą 
dowego :

I n t e r p e l a c j a

do Jaśn ie  W ielmożnego P a n a  
Komisarza Rządowego.

D nia  9. w rześn ia  1897 roku, odbyło się 
w Żółkwi premiowanie klaczy i zakupno  
ogierów na  w łasność  Rządu , przez komisyę 
rządow ą, na której czele stoją pp. S tan i
sław hr. Siemieński i Ju liu sz  Bielski.

W ówczas przyprow adział jeden z w ło 
ścian konie zupełnie kwalifikujące się do 
p rem iow ania  i m iano m u udzielić tej p re 
mii, lecz  gdy jeden  z urzędników' S ta ros tw a  
w Żółkwi zwrócił uwagę komisyi na to, że 
ów włościan z powodu wyborów miał być 
karanym , pominięto rzeczonego włościanina. 
P an  Bielski p rem iował wówczas klacz zu
pełnie nie zasługującą na  premiowanie. P r e 
miow ano wówczas także źrebięta o ba rdzo  
długich pęcinach na tylnych odnóżach, j a -  
koteź mimo oporu c. k. ro tm istrza  Melec- 
kiego kom endan ta  zakładu ogierów rządo 
wych w D rohow yżu, klacz z chorobą skó rną1

j  Całe rzeczone prem iowanie  klaczy od- 
! było się tak wadliwie i z widoczną nie
znajom ością  hodowli koni że c. k. rotmistrz 
Melecki sprzeciwić się m usia ł  postępowaniu 
pp. Siemieńskiego i Bielskiego i w yraz ił



6 Protokół 15. posiedzenia z dnia 31 stycznia 1898.

się o s ta te c z n ie : „Takie k lacze premiuje się 
tylko w G a l ic y i ,  w innych k ra jach  zupełnie 
się je  od rozpłodu wyklucza.

Niechęć i iguoracyę do popierania k r a 
jow ych hodowców koni objawili pp. Sie- 
m ieński i Bielski przy zakupnie ogierów 
na  w łasność  Rządu. Gdy jeden z księży 
p rzedstaw ił  do zakupna ogiera bez żadnej 
wady, p. Siemieński odm ówił zakupna w y
raża jąc  s i ę : że ksiądz należy do kościoła 
a nie do chowu ogierów. Gdy drugi ho
dowca p. Stachowicz przedstaw ił ogiera 
czteroletniego, który przed rokiem  został 
jednogłośnie licencyonowany przez rząd o 
w ą komisyę licencyjną i k tórem u Minister
s tw o rolnictwa udzieliło subwencyi rządowej 
jako  szczególnie uzdolnionem u i który też 
ze świad ictwein z 5 ciu gmin i dwóch ob
szarów dworskich  we wszystkich w ypad
kach  w których tym ogierem stanowiono 
klacze okazały się płodne, wówczas rze 
czona  kom isya bez żadnego powodu odm ó
w iła  zakupna  rzeczonego ogiera, n i r a ż a ją c  
tem  p. Stachowicza na znaczną bardzo 
szkodę. Madmienić wypada, że na w łasność 
rządu  zakupyw ane bywają ogieiy wyłącznie 
ze s ta jen  p. Siemieńskiego i właścicieli 
ziemskich z tymże ściśle zaprzyjaźnionych.

Zważywszy, że takim postępowaniem 
p. p. S iem ieński i Bielski okazali s t ro n n i
czość i zupełną nieznajomość hodowli koni.

Zważywszy że ci będąc panam i komi- 
syi okazują niechęć do koni włościańskich 
i zniechęcają  krajow ych hodowców do dal
szej pracy w k ie runku  podniesienia  chowu 
kon i i naraża ją  ich na stra ty  materyalne,

zważywszy że p. p. Siemieński i Biel
sk i używają swego wpływu tylko po to 
ażeby zakupywać kunie wyłąoznie ze s ta 
je n  swoich lub zaprzyjaźnionych  z nimi

rodzin, a wykluczają wszystkich innych od 
możności uczciwego konkurow ania  z nimi.

Podpisani zapytują  c. k. R z ą d :

1). Czy wiadome Mu są  powyższe za j
ścia, które się odbyły przy prem iow aniu  
klaczy i zakupnie  ogierów, dn ia  9. w rze 
śnia 1897 w Żółkwi a w szczególności 
sp raw a  p. Józe fa  S tachow icza ?

2), Czy raczy c. k. Rząd zarządzić 
aby postępowanie komisyi rządowej było 
nadal wobec włościan i krajowych hodo
wców koni mniej stronnicze, auiżeli dotych
czas, względnie czy raczy c. k. Rząd pp. 
Siemieńskiego i Bielskiego ze stanowiska 
członków komisyi u su n ąć?

3). Czy raczy c. k. Rząd zarządzić 
ś ro d k i , aby ustało  zakupyw anie  ogierów 
będących własnością członków7 komisyi 
rządowej względnie zaprzyjaźnionych z nimi 
rodzin, które  bywa ze szkodą kraju.

4 Czy raczy c. k. Rząd zarządzić  do
chodzenia w spraw ie  p. Jó ze fa  S tachow i
c z a ,  a  w szczególności wyznaczyć nową 
komisyę któraby zbadała  właściwość ogiera 
przez niego przedstawionego aby go uch ro 
nić od szkody niesłusznie m u wyrządzonej

In te rp e lu e ją c y .
Antoni Styła  w. r.

Dr. Bernadzikowski, Bojko, Wójcik, 
Średniawski, Niebyłowiec, Data, Potoczek, 
W arzecha, H am orak , Dr. Olpiński, Soleski, 
Ostapczuk, Zajączkowski, Żardecki.

M arszałek  oznajmia, iż in terpelacyę tę 
udzieli p. Kom isarzowi rządowem u.

Marszałek zam yka posiedzenie, n a z n a 
czając następne na dzień 1. lutego 1898 
roku, godzina 10. rano  i odczytuje porzą
dek dzienny następnego posiedzenia.

Koniec posiedzenia godzina 3 po połud.

M arszałek krajowy

Stanisław  Badeni w. r.

Sekretarze:

Andrzej Potocki w. r. 
Stanisław  Niezabitowski w. r.


